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Český svaz chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů králíků, Maškova 3, 182 53 Praha 8 - Kobylisy 

Tel. 284683437, 284684147, fax 284681451, e-mail: kralici@cschdz.eu , http://www.cschdz.eu 
IČO 00443204, DIČ CZ-00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100 

 
• I. - Formální informace 

Datum: Pá 6. 6. 2014 
Místo: učebna SZeŠ Čáslav 
Čas zahájení: 18,30 hodin 
Prezence (abecedně):  

1.) ÚOK CHK : Ing. Josef BLOKEŠ, Dana CAITHAMLOVÁ, Tomáš ČERVINKA, 
MVDr. Miloslav MARTINEC, Petr SIROTEK, Vlastimil ŠIMEK, Jindřich ŠÍP 

2.) Komise Sboru posuzovatelů králík ů: Ing. Josef BLOKEŠ, Jiří JAHODA, MVDr. 
Miloslav MARTINEC, Petr SIROTEK, Vlastimil ŠIMEK, Jindřich ŠÍP 

3.) Revizní komise ÚOK CHK: J. Snítilý 
4.) Tajemník ÚOK CHK : J. Vilhelm 
5.) Hosté: M. Kotyza (ÚV ČSCH), V. Uličný (OO ČSCH Olomouc) 

Číslo jednací:. 190/15/2014 
 

• II. - Program schůze zaslaný dne 27. 5. 2014 tajemníkem ÚOK CHK
 
1) Zahájení – př. Sirotek 
2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK – př. Vilhelm 
3)  Zpráva ze zasedání EE – př. Ing. Blokeš 
4)  Příprava a zajištění CVMK 2014 v Litovli  
5)  Příprava školení, přijímacích a závěrečných zkoušek adeptů  
6)  Různé 
7)  Závěr 
 

• III. - Vlastní zápis 
1.) Zahájení  

Př. P. Sirotek zahájil v 18,30 schůzi ÚOK CHK rozšířenou o subkomisi Sboru posuzovatelů 
králíků a přivítal hosty, kterými byl př. V. Uličný (OO ČSCH Olomouc) a př. M. Kotyza (ÚV 
ČSCH). Odkázal na předložený program schůze, přičemž nikdo neměl připomínky a program 
byl schválen. V duchu usnesení k minulé schůze bude zapisovatelem zasedání př. V. Šimek. 
Ověřovatelem zápisu schůze byl navržen př. MVDr. M. Martinec. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/1/1: Schůze ÚOK CHK schvaluje předložený program schůze, a dále 
zapisovatele schůze př. V. Šimka, a ověřovatele zápisu př. MVDr. M. Martince. 

2.) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 
Usnesení: K 14/1/4/1: Rozdělení úkolů a návrhy do pracovních komisí na ústřední konferenci, 
příprava zpráv, pozvánky – splněno (členové ÚOK, tajemník). 
Usnesení K 14/1/5/2: Jednání ohledně termínu a místa konání CVMK 2014 – splněno (viz 
samostatný bod jednání) (předseda, místopředseda). 
Usnesení K 14/1/6/2: Kontaktovat uchazeče o adeptský kurz o náležitostech jejich přihlášky 
ve smyslu usnesení 5/2 – splněno (tajemník). 
Usnesení K 14/3/7/1: Schválení soupisky posuzovatelů k účasti na mezinárodním školení a 
poukázání účastnického poplatku pořadateli, dále poskytnutí zálohy př. J. Šípovi na pohonné 
hmoty – splněno (tajemník). 
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Usnesení K 14/1/9/3: Předložení návrhů na změnu uzn. řízení P – chovů na ústřední 
konferenci a jejich rozeslání – splněno (místopředseda, tajemník). 
Usnesení K 14/1/9/4: ÚOK CHK zveřejní nabídku na pořádání dalších CVMK na ústřední 
konferenci, a dále na webu ČSCH – nesplněno, úkol trvá (tajemník). 
Usnesení: K 14/1/9/6b: Přidělení dotací na mezinárodní činnost – nesplněno, úkol trvá 
(tajemník). Tajemník ověří bankovní spojení. 
Usnesení K 14/1/9/6d: Bude vypracován návrh rozpočtu odbornosti na rok 2015 – splněno 
(předseda, tajemník). Návrh byl předložen na ústř. konferenci a schválen. 
Usnesení K 14/1/9/8: Zaslat předkladateli stížnosti posuzovateli králíků př. P. Grígeľovi dopis 
se stanoviskem a usnesením ÚOK – splněno (tajemník). Viz dále samostatný v jednání. 
Usnesení K 14/1/9/9a: ÚOK CHK ukládá informovat o situaci s klubovou činností ústřední 
konferenci – splněno (tajemník). 
 

3.) Zpráva ze zasedání Evropského svazu chovatelů (EE) 
Zprávu přednesl Ing. J. Blokeš, který se zasedání zúčastnil za omluvšího se př. H. Zense. 
Jednání se konalo v Sarajevu (stát Bosna a Hercegovina) ve dnech 28. 5. – 1. 6. 2014. Jel 
společně s dalšími našimi zástupci odborností. Králíkářská sekce zasedala ve čtvrtek, a to ve 
složení všech 12-ti členských zemí (17 zástupců). Celé zasedání tématicky směřovalo 
k evropské výstavě zvířat (EV) v Métách (fr. Metz) v listopadu 2015. Veterinární podmínky 
budou známy až v červenci t.r., přičemž pravděpodobně půjde o povinnost vakcinace proti 
králičímu moru (RHD) a možná proti myxomatóze. V každém případě, toto je v ČR rutinou, 
tudíž nelze očekávat nějaké komplikace pro naše vystavovatele, nicméně kompletní informace 
nám budou dány zavčas na vědomí. Dále se předpokládá „asi jen“ 20 – 25 tisíc zvířat celkem, 
včetně 5 – 8 tisíc králíků. Je to dáno zejména tím, že francouzský svaz chovatelů pořádá 
podobnou akci poprvé. Klecné bude 12 EUR/ks králíka. Př. Ing. Blokeš upozornil na nutnost 
rezervace ubytování již nyní, protože je nutné mít ubytování domluvené skutečně i více jak 
rok dopředu. Členům ÚOK rozešle odkazy na weby, kde jsou uvedeny ubytovny a penziony 
v okolí a dále plakát výstavy. Dále napíše článek o EV do časopisu Chovatel. Toto by bylo 
vhodné vyvěsit i na webu ČSCH. Co se týče tzv. evropských speciálních výstav králíků, na 
rok 2015 nebyla podána ani jedna žádost. Na jednání byla také navržena a řešena tématika 
tzv. Evropského mistrovství v chovu králíků, kdy by předem každý zúčastněný svaz 
nominoval určitý počet kolekcí, posléze by se nejhorší škrtala. Nicméně, tento návrh nebyl 
přijat. Dalším bodem za generálním zasedání prezídia EE byla odstoupení př. Ing. J. 
Kratochvíla, CSc. z funkce místopředsedy EE. Do této funkce byl zvolen maďarský chovatel 
I. Rohringer. Generální zasedání EE se bude v roce 2015 konat přímo v Métách, a delegáti si 
prohlédnou zrovna i haly výstaviště, které jsou poněkud skromnější kubatury než např. 
v německém Lipsku. V roce 2020 se toto zasedání bude konat v ČR, místo a termín bude 
upřesněno. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/3/1: ÚOK CHK bere informace na vědomí, vč. zaslání informací o EV 
2015. Zodpovídá: Ing. J. Blokeš. 
 

4.) Příprava a zajištění CVMK 2014 v Litovli  
Předseda ÚOK předal slovo zástupci pořadatelů letošní CVMK př. V. Uličnému. Ten 
informoval členy ÚOK o přípravách; z jeho strany je vše zabezpečeno. Smlouvy jsou 
podepsány, zatím se čeká už jen na podpis zástupce ÚOK CHK a ÚV ČSCH. Výstava se bude 
konat v Litovli-Nasobůrkách v pátek a sobotu 5. – 6. 9. t.r. Jedná se městskou část Litovle, 
ležící těsně u rychlostní silnice; je to sjezd č. 248 – a odtud k výstavišti je to cca jen 1 km. 
Doprava v těchto dnech bude v Nasobůrkách omezená, resp. osobní automobily budou 
parkovat v průběhu obce, zatímco pro autobusové zájezdy bude vyhrazeno konkrétní místo. 
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Parkovné bude zdarma. Příjem zvířat bude ve středu 3. 9., posuzování bude ve čtvrtek 4. 9. 
Pomocníci na posuzování jsou zajištěni (studenti střední školy), i když jich bude méně, s čímž 
musí posuzovatelé již dopředu počítat. Př. Uličný důrazně upozornil, že po dobu posuzování 
tam budou pouze posuzovatelé a jejich pomocníci – „ti, co něco dělají“, všichni ostatní 
nebudou mít na výstaviště po tuto dobu přístup. Toto bude ze strany pořadatelů striktně 
dodržováno a kontrolováno. Vychází to především z praktických zkušeností z předešlých 
výstav tohoto typu. Expozice zvířat MCH a novošlechtění bude samostatně na konci. Část 
noclehů pro posuzovatele je rezervován v nedalekém motorestu, i s občerstvením (cca 300,-). 
V podvečer ve středu 3. 9. se sejde ÚOK CHK a Komise Sboru posuzovatelů králíků na 
schůzi. Garanti pro výstavu jsou zajištěni, občerstvení taktéž, obdobně stavění a bourání klecí. 
Velkým výdajem bude zapůjčení svazových klecí ze skladu v Lysé nad Labem. Doprava je 
vyřešena, přičemž ohledně konkrétního termínu s ním bude komunikovat tajemník ÚOK. 
Dále př. Uličný informoval, že ÚOK chovatelů drůbeže se zatím neozvala. Z technického 
hlediska uvedl, že bude rád za věnované poháry (OO, kluby,...), avšak pouze s konkrétní 
specifikaci na udělení, a jen do termínu uzávěrky přihlášek. Př. Sirotek upřesnil, že v časopise 
Chovatel 7/2014 vyjde inzerát, přihláška a plakát, recipročně za reklamu časopisu a stánek. 
Př. V. Šimek dále na základě informací od pořadatelů zpracoval „informační článek o 
CVMK“, kde budou nejdůležitější informace o výstavě. Podobný článek vyjde také ve 
slovenském časopise Chovateľ a Fauna. Celá ÚOK CHK i Komise Sboru posuzovatelů 
králíků vyjádřila organizátorům CVMK podporu (je to již několikátá CVMK v tamním 
regionu) a věří, že se výstava stane pěkným místem pro vrcholové setkání chovatelů králíků. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/4/1: ÚOK CHK bere informace o pořádání CVMK 2014 na vědomí. 
 

5.) Příprava školení, přijímacích a závěrečných zkoušek adeptů 
Př. Ing. J. Blokeš hovořil o průběhu školení adeptů, v rámci něhož proběhnou přijímací a také 
závěrečné zkoušky. Tyto uskuteční následující sobotu (7. 6.) v prostorách zdejší školy. Přečetl 
obsazení jednotlivých komisí: 

• Přijímací zkoušky: př. T. Červinka, př. J. Jahoda 
• Závěrečná zkouška praktická: př. P. Sirotek, př. V. Šimek, př. J. Šíp 
• Závěrečná zkouška ústní: př. Ing. Blokeš, př. MVDr. M. Martinec 

V sobotu dopoledne proběhnou testy + pohovory u přijímacích zkoušek a závěrečná zkouška 
praktická. Uchazeči o adeptský kurz musejí mít ještě předtím splněno podle platného usnesení 
5/2, tj. min. 18 let, min. 5 let členství v ČSCH, výstavnická účast na min. 3 CVMK/CV. U 
mladších ročníků lze přihlédnout je jejich případné účasti v mládežnické soutěži. Tajemník 
ÚOK dodal, že, bohužel, několik přihlášek uchazečů o adeptský kurz muselo být vráceno (tj. 
nebyli k přijímací zkoušce připuštěni), protože nesplňovali některou z těchto 3 povinností. 
ÚOK a Komise Sboru posuzovatelů králíků je ráda situaci, že se noví uchazeči hlásí, avšak 
zároveň apeluje na dodržování těchto rutinních náležitostí. K přijímací zkoušce tak bude 
připuštěno celkem 5 uchazečů. Závěrečnou zkoušku budou vykonávat 3 adepti. Součástí 
závěrečné zkoušky je praktická, ústní a písemná část + odevzdání krátké písemné práce o 
chovu adepta. K posuzování se po přestávce vrátí př. Ing. Jiří Patras – tento bude skládat 
pouze praktickou část závěrečné zkoušky. Mimoto, dopoledne proběhnou odborné přednášky 
na předem domluvená témata – toto zajišťují přátelé Ing. J. Blokeš, J. Jahoda, MVDr. M. 
Martinec, P. Sirotek, V. Šimek, J. Šíp. Prezentace přátel J. Jahody a V. Šimka bude 
počítačovou formou; poděkování náleží tajemníkovi ÚOK za zajištění (zpřístupnění) zdejší 
školní techniky pro tento účel. Odpolední program bude věnován ústní části závěrečné 
zkoušky, zatímco přátelé T. Červinka a J. Jahoda budou prakticky na králících školit současné 
a nově přijaté adepty v posuzování – technice hodnocení. Předpokládaný konec školení je 
v 15,30 hodin. 
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Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/5/1: ÚOK CHK schvaluje předložený program školení adeptů dle výše 
uvedených informací. 
 

6.) Různé 
6.1 Dopis od sekretáře EE (tetování králíků na EV 2014) 
Př. D. Caithamlová informovala o e-mailu od sekretáře standardové komise chovatelů králíků 
EE M. Vogela (CH). Žádá všechny země organizované v EE o zaslání systematiky tetování, 
aby se předem vyloučil zmatek při posuzování na EV. Členové ÚOK ji pověřili zaslat 
základní informace o králících registrovaných okresně, klubově či v kontrolovaném anebo 
šlechtitelském chovu. Názorem ÚOK je, aby se na EV posuzovali všichni  králíci označení 
podle řádů té které členské země EE, posuzovatel však přímo při posuzování na EV nemá 
nadbytečně zkoumat původ králíka. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/1: ÚOK CHK ukládá zaslat výše uvedené informace k tetování králíků 
v ČR., vč. názoru ÚOK na posuzování králíků na EV. Zodpovídá: D. Caithamlová, termín: 
do 30. 6. t.r. 
 
6.2 Změny ve standardu uznaného plemene 
Tajemník ÚOK informoval o dopisu od jednatele KCHK Mbh. Ptá se, jakým způsobem lze 
v současném standardu Mbh provádět změny. Př. Sirotek a př. MVDr. Martinec uvedli, že 
změny v současných standardech uznaných plemen není možné dělat „za pochodu“. 
Komplexní změny ve standardech plemen se budou řešit, až při editaci příštího vzorníku 
(termín není zatím znám), a pak bude dána dostatečná časová rezerva pro opodstatněné 
připomínky k aktualizacím. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/2: ÚOK CHK ukládá napsat dopis tazateli s vysvětlením skutečnosti.  
Zodpovídá: tajemník ÚOK. 
 
6.3 Evropská speciální výstava králíků černopesíkatých 2016 
Tajemník informoval o dopisu žádosti o uspořádání evropské speciální výstavy 
černopesíkatých králíků v 2016. Dopis zaslal za KCHK Ččp jeho předseda př. A. Hellinger z 
Břeclavi. V roce 2016 proběhne celkem 6 výročí vzhledem k plemeni a klubu, a proto žádají o 
postoupení jejich žádosti kompetentnímu orgánu EE. V žádosti se dále uvádí, že v roce 2013 
proběhl export našich Ččp do USA, kde se posléze zformoval klub, jehož je př. Hellinger 
doživotním čestným členem. Členové ÚOK se shodli, že se jedná o chvalitebnou aktivitu, 
nicméně v žádosti není uveden přesný termín akce, což je problém. Př. MVDr. Martinec a př. 
Červinka hovořili o poplatcích na takové výstavě – je potřeba počítat s tím, že poplatky by 
měly být jednotné pro vystavovatele od nás i z ciziny, což může u našich chovatelů možná 
činit obtíže s nejistým zájmem o tuto akci. Př. Jahoda doporučuje, aby v roce 2015 klub 
uspořádal „nanečisto“ klubovou výstavu s mezinárodní účastí – aby tak byli organizátoři 
schopni přibližně odhadnout zájem o akci v roce 2016. Členové ÚOK kladně kvitují zájem a 
spolupráci s americkými chovateli, nicméně pokud se má konat evropská speciální výstava, 
musí být předběžně zabezpečena účast především chovatelů z evropských zemí, přirozeně. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/3: ÚOK CHK bere informaci na vědomí a ukládá napsat žadateli dopis, 
aby doplnili termín akce a spolupráci s chovateli z okolních zemí. Dále doporučuje KCHK 
Ččp uspořádat v roce 2015 klubovou výstavu s mezinárodní účastí, ke zjištění zájmu o 
podobnou akci. Zodpovídá: tajemník ÚOK. 
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6.4 Novelizace Řádu pro posuzovatele zvířat Ústředním výborem ČSCH 
Dne 14. 4. t.r. proběhla v Praze schůze legislativní komise ČSCH s předsedy ÚOK a předsedy 
posuzovatelů ČSCH, ve věci novelizace Řádu pro posuzovatele zvířat. Za ÚOK CHK se 
zúčastnil př. Sirotek. Za Komisi Sboru posuzovatelů králíků se měl schůzi zúčastnit př. Ing. 
Blokeš, avšak ten se na poslední chvíli omluvil a poslal za sebe př. J. Šípa. Z této schůze 
vzešly určité návrhy, které později ÚV ČSCH schválil, s platností od 1. 6. 2014. Zde na 
schůzi v ÚOK v Čáslavi př. Sirotek a Šíp referovali o těchto změnách, které jsou vesměs 
finančního rázu. Prvním bodem je situace, že organizátor výstavy s předpokládaným počtem 
nad 500 ks králíků musí zajistit ustanovení vedoucího posuzovatele. Tato změna Řádu pro 
posuzovatele zvířat nevzešla od zástupců králíkářů. Členové ÚOK a Komise Sboru 
posuzovatelů k tomuto pouze poznamenali, že u posuzovatelů králík ů na výstavách 
historicky byl a stále je pořádek a panuje pevný „služební řád“, který tradi čně všichni 
posuzovatelé navzájem přátelsky ctí. A to zejména proto, že máme ve vzorníku 
zakomponovány informace o systematice a hierarchii při posuzování. Členové ÚOK tak 
pouze připomínají, že pokud na výstavě posuzují 3 a více posuzovatelů králíků, mají za 
povinnost určit jednoho z nich jako vedoucího. Tento podepisuje klasifikace 0, Nd a V, a dále 
po hodnocení dává dohromady návrh ČC apod. od ostatních posuzovatelů. V případě, že 
posuzuje na výstavě více jak 7 posuzovatelů, tento vedoucí posuzovatel sám nemusí 
posuzovat a dělá výše uvedené administrativní věci. V uspořádání vedení posuzovatelů 
králíků platí tradiční pravidlo, že vedoucího posuzovatele přednostně vykonávají členové 
ÚOK anebo Komise Sboru, nedohodnou-li se daní posuzovatelé jinak. Pokud na výstavě není 
delegován člen ÚOK či Komise Sboru, platí staré známé „pravidlo služební seniority“, 
nehodnou-li se daní posuzovatelé jinak. Toto vše jsou jasné informace, které u králíkářů platí 
již od roku 2003, kdy byl vydán poslední vzorník, a které platí i nadále. K tomuto nyní pouze 
přibude povinnost pro pořadatele výstav nad 500 ks králíků kontaktovat (nejlépe e-mailem) 
předsedu Sboru posuzovatelů králíků př. Ing. Blokeše, uvést mu delegované posuzovatele 
králíků a on obratem určí vedoucího. Tajemník ÚOK napíše informaci s kontaktem např. Ing. 
Blokeše do časopisu Chovatel. Druhou situací je změna v odvádění poplatku do fondu 
posuzovatelů. Dosud se vybíralo od pořadatele výstavy 40,- Kč a tyto finance se na školení 
posuzovatelů králíky vybraly a sloužily především pro zabezpečení proškolení posuzovatelů a 
posléze výchově adeptů. Podle novelizace – dodatku Řádu se toto ruší a posuzovatelé tento 
poplatek nebudou od 1. 6. t.r. od pořadatelů výstav vybírat. Na školení posuzovatelů pak 
každý posuzovatel uhradí paušální poplatek 500,- Kč. Vzhledem k tomu, že má posuzovatel 
králíků průměrně asi 12 výstav/rok, tak je rozdíl pro většinu posuzovatelů minimální. Jako 
třetí informaci uvedl př. Šíp, že se bylo navýšeno posudečné. Proběhlo sjednocení napříč 
odbornostmi. Do 60 ks zvířat se bude účtovat tzv. základní norma 600,-; tzv. zvýšená 
norma 61. – 80. zvíře se bude účtovat 10,-/zvíře; a nakonec tzv. mezní norma 81. – 100. 
zvíře se bude účtovat 12,-/zvíře. Nad 100 ks zvířat si může posuzovatel naúčtovat novou 
základní sazbu. A čtvrtou informací  z dodatku je fakt, že bylo navýšeno jízdné na 5,-/km, 
nedohodnou-li se posuzovatel s pořadatelem jinak. Tolik informace z dodatku Řádu, 
schváleného ÚV ČSCH, a zaslaného posuzovatelům zvířat a OO ČSCH. 
Členové ÚOK se k tomuto dodatku Řádu pro posuzovatele zvířat stavějí poněkud se 
smíšenými pocity a především zvýšení posudečného a jízdného vyvolalo mnohdy emoce. 
Někteří členové ÚOK CHK přímo vyslovili názor, že se jedná o téměř ekonomicky likvidační 
záležitost, zejména pro malé výstavy, kde „každá koruna“ hraje svou roli. Př. Sirotek uvedl, 
že na schůzi dne 14. 4. si připadal poněkud podivně, když králíkáři jako jediná odbornost 
výrazně netlačili návrh na  zvýšení posudečného a jízdného směrem nahoru, a naopak se 
snažili brát ohled na ekonomiku pořadatele. Možnost nějakého úplného sjednocení názorů 
napříč odbornostmi tam nebyla možná. Př. Šimek uvedl, že je poněkud nešťastné, že se 
schůze 14. 4. věnovala čistě jen ekonomickým otázkám, navíc ve smyslu zvyšování nákladů. 
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V současném Řádu pro posuzovatele zvířat je několik odborných záležitostí, které by si 
změnu zasluhovaly podstatně více. Předseda ÚV ČSCH př. Kotyza, který byl dne 14. 4. 
schůzce přítomen, odpověděl, že změny v odborné části se budou dělat až po schválení 
nových Stanov ČSCH. Členové ÚOK se shodli, že této situaci se pak ale ÚOK bude 
přednostně věnovat a více se zaměří na odborné otázky, o kterých se bude jednat. Závěrem 
ÚOK konstatovala, že tento dodatek k Řádu je samozřejmě závazný pro pořadatele výstav. Ze 
základní sazby nebude možné regulérně nic slevit pořadateli výstavy. Jízdné je stanoveno na 
5,-/km, nedohodnou-li se pořadatel a posuzovatel jinak. 
Hlasování: všichni pro. 
Usnesení K 14/2/6/4: ÚOK CHK bere informaci na vědomí. V časopise Chovatel bude 
referováno o povinnosti stanovit vedoucího posuzovatele nad 500 ks králíků, vč. kontaktu. 
Zodpovídá: tajemník ÚOK. 
 
6.5 Mistrovství ČR v soutěži okresů na CV 
Př. Kotyza a tajemník ÚOK př. Vilhelm informovali o přípravách nové soutěže na celostátní 
výstavě (všeobecné). Bude se jednat o tzv. Mistrovství ČR v soutěži okresů. Soutěž bude 
probíhat v odbornosti chovatelů králíků, holubů a drůbeže. Za okres se předem vybere a 
zapečetí do obálky 7 čtyřčlenných kolekcí králíků. Po posouzení se obálka otevře, provede se 
statistika a nejhorší kolekce se škrtne. Více informací bude zveřejněno v časopise Chovatel. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/5: ÚOK CHK bere informaci na vědomí. 
 
6.6 Řešení registrace Mbh př. Bc. M. Melcra   
Tajemník ÚOK informoval, že se objevily další nepřesnosti v registraci plemen Mbh u 
chovatele př. Bc. M. Melcra. Toto bylo zjištěno př. Vilhelmem v polovině měsíce dubna 
2014. Na to hbitě reagoval př. Kotyza a představil kopie připouštěcích potvrzení 
s vyznačenými nepřesnostmi. Celá věc nebyla řešena z podnětu ÚOK. O nepřesnostech nebyli 
informováni ani členové ÚOK, ani zejména př. MVDr. Martinec, v jehož kompetenci je 
Centrální plemenná kniha králíků (CPKK). Celou věc „řešili“ předseda ÚV př. Kotyza a 
tajemník ÚOK př. Vilhelm, bez jakékoliv informace členům ÚOK. Př. Sirotek a př. MVDr. 
Martinec se proti tomuto jednání „za zády ÚOK“ ostře ohradili. ÚOK musí opětovně 
upozornit, že odborné věci jsou v kompetenci členů ÚOK, zde konkrétně v kompetenci př. 
MVDr. Martince. Nikoliv předsedy ÚV ČSCH M. Kotyzy. Př. Sirotek uvedl, že tak jak to zde 
„kontrolu“ registrace př. Bc. Melcra představili př. Kotyza a př. Vilhelm, působí jako „hon na 
vybraného chovatele“ a ÚOK se toho zásadně odmítá účastnit a od této aktivity př. Kotyzy a 
př. Vilhelma se distancuje. Rovněž nepovažuje za vhodné řešit podmínky registrace 
s mimosvazovými subjekty. Př. MVDr. Martinec navrhl vyslovit nespokojenost tajemníkovi 
ÚOK z důvodu obcházení  členů ÚOK při řešení tohoto případu.  
Samotný problém v kvalitě vypsání připouštěcích potvrzení při registraci samozřejmě nastat 
může a pokud nastane, musí se registrace vrátit chovateli neprodleně k přepracování a 
nutnému doplnění. Regule a postupy podle Registračního řádu králíků a Řádu CPKK musí být 
dodrženy. Nemůžeme zde však něco řešit po téměř dvouměsíčním zpoždění. Rovněž 
nemohou být kýmkoli doplňovány nadbytečné požadavky na chovatele, vše je obsaženo ve 
zveřejněných  Řádech. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/6: ÚOK CHK  konstatuje, že předložené vrhy budou zaregistrovány 
neodkladně. Dále, ÚV ČSCH bude oficiálně předložena stížnost na postup ZO Kolín ve věci 
vyloučení př. Melcra (viz minulé usnesení – zodp. předseda a místopředseda, termín: do 
zasedání ÚV ČSCH 16. 6. t.r. )  
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6.7 Stažení podnětu od př. P. Grígeľa 
Tajemník informoval o stažení podnětu posuzovatele králíků a člena KCHK Mbh př. P. 
Grígeľa na prošetření registrace př. Bc. Melcra. Celá kauza se již vleče delší čas a jsou v ní 
spíše osobní věci obou chovatelů. ÚOK CHK k tomu zaujala na minulé schůzích jasné 
stanovisko a nehodlá se k tomu již vracet. Př. Grígeľ svůj podnět stáhl, s odůvodněním 
„Pravda vítězí jenom v pohádkách.“ Na toto reagoval př. MVDr. Martinec, který toto 
zdůvodnění hodnotil jako posměšné znevážení rozhodnutí ÚOK CHK. Př. MVDr. Martinec 
navrhl, aby byl př. Grígeľ pozván na příští schůzi ÚOK (3. 9. 2014, Nasobůrky) k vysvětlení. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/7: ÚOK CHK se neztotožňuje s reakcí posuzovatele králíků př. P. 
Grígeľa, a proto bude pozván dopisem na příští schůzi ÚOK k vysvětlení. Zodpovídá: 
tajemník ÚOK. 
 
6.8. Žádosti o dotace 
Přestože v zápise z minulé schůze ÚOK bylo uvedeno, že se další dotace v roce 2014 nebudou 
poskytovat, tajemníkovi přišlo několik žádostí. Konkrétně to jsou: 

a) Žádost o příspěvek na dopravu na CVMK Litovel-Nasobůrky 2014 
Žádost od OO ČSCH Ostrava a OO ČSCH Karviná. Žádají o úhradu celé dopravy tam i zpět 
2x. Celkem 4 000,- Kč. 

b) Žádost o příspěvek na speciální výstavu KCHK vídeňských plemen 2014, příp. 
2015 

Žádost od předsedy klubu př. Mgr. Šebesty, žádají 8 000,- na speciální výstavu. 
c) Žádost o příspěvek na speciální výstavu KCHK stříbřitých malých 2014 

Žádost výboru klubu o příspěvek na speciální výstavu. 
d) Výstava Bundesrexschau, Schmelz 2014 

Žádost ZO ČSCH Komárov o příspěvek pro reprezentaci členů Rexklubu. Rozpočet zahrnuje 
dopravu 2 auty, klecné, nocležné, společenský večer. Žádají o 12 000,-. V rozpočtu není 
zmíněna žádná dotace z Rexklubu, ačkoliv 5 z uvedených 8 chovatelů jsou zde členy. 

e) Výstava 4 měst 4 zemí, Komárov 2014 
Další žádost ZO ČSCH Komárov, tenkrát na výstavu králíků z ČR, Francie, Rakouska a 
Německa. Žádají 6 400,- Kč. V rozpočtu není žádná dotace od OO Beroun, ani KS ČSCH 
Středočeského kraje, či od místní samosprávy. 

f) Příhraniční spolupráce s chovateli v Sasku 2014. 
Žádost ZO ČSCH Žitenice na spolupráci s německými chovateli (město Sebnitz) v termínu 
červen až prosinec 2014. Spolupořádání výstav, společné zasedání komisí, panelový diskuzní 
večer, prezentace čes. a něm. plemen, výměna zkušeností s posuzovateli králíků. Žádají 
8 800,-. 
Př. Sirotek se zeptal př. Kotyzy jak to má podle něj ÚOK řešit - s prostředky které poskytl ÚV 
ČSCH... K žádostem proběhla dlouhá debata. ÚOK se domnívá, že dotační systém od ÚOK 
byl chovateli špatně pochopen. Na setkání chovatelů ČS se přispělo, protože se jedná o 
národní plemeno králíků, které navíc podařilo dostat i do evropského vzorníku. Př. MVDr. 
Martinec hovořil o rozpočtu akcí a žádostech ve smyslu významu prezentace plemen. U každé 
žádosti je potřeba posoudit její význam pro prezentaci ČSCH. ÚOK chápe nelehkou situaci 
klubů a chovatelů vůbec, avšak rozpočet je pevně stanoven od ÚV ČSCH a je potřeba s ním 
vyrovnaně zacházet. Žadatelům odpoví tajemník ÚOK.  
Žádosti o dopravu na CVMK bohužel, nelze vyhovět. „Do týdne“ by ÚOK jistě obdržela 
žádosti jiných okresů (které taky povezou králíky na CVMK), a na to ÚOK nemá stavěn 
rozpočet. Žadateli o příspěvek se doporučuje domluvit se s vystavovateli na společném 
zaplacení dopravy, příp. na příspěvku od OOK CHK, resp. OO. Žádosti KCHK V plemen a 
KCHK S malých se, bohužel, nemůže vyhovět. Nicméně bude do budoucna uvažováno o 
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řešení obdobné situace s dotacemi pro kluby paušálně. Bude potřeba najít schůdnou cestu 
v kontrastu s napjatým rozpočtem ÚOK, a proto žádáme kluby zatím o strpení. Co se týká 
komárovské žádosti o společnou výstavu rexů, bylo by vhodné zažádat si také na Rexklubu, 
nikoliv jen na ÚOK. Rexklub je jeden z největších klubů u nás a jistě ocení tuto zahraniční 
prezentaci svých členů. Podobná situace je i u druhé komárovské výstavy 4 měst 4 zemí – 
prioritně je vhodné si zažádat i na OO Beroun a KS Středočeského kraje, pod kterými je ZO 
Komárov vedena. Žitenický projekt spolupráce je skvěle formálně zpracován, škoda že jej 
pořadatelé nepředložil na krajské samosprávě a nepokusili se vyzískat granty vypsané na 
podobné pohraniční akce. Všechny tři poslední žádosti mají vztah k zahraničí, avšak 
nereprezentují naše národní plemena. Proto se o těchto posledních 3 žádostech rozhodne na 
konci roku 2014, až budeme vědět jak vyšel výsledek hospodaření. Rozpočet ÚOK je 
odpovídající odborné činnost a na obecnější příspěvky není od ÚV ČSCH  stavěn. Příspěvky 
od ÚOK CHK na rok 2015 budou směřovány do oblasti prezentace našich národních 
plemen králíků, případně na opodstatněnou reprezentaci našich chovatelů v zahraničí. 
V takovém případě se může ÚOK dotacemi podílet, nikoliv  však dotovat plnou částku akce. 
Svou roli v roce 2015 bude hrát i EV v Métách – tím se bude ÚOK CHK zabývat na 
jednáních příští rok, protože to je skutečně opodstatněná reprezentační akce, přičemž české 
vystavovatele by bylo vhodné podpořit. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/8: ÚOK CHK odpoví všem 6 žadatelům, ve smyslu výše uvedených 
informací. Zodpovídá: tajemník ÚOK. 
 
6.9 Oproštění 44. CVMK od poplatku pro ÚOK 
Další nelehnou situací je rozhodnutí staré ÚOK z minulosti, že se od pořadatelů CVMK 
vybírá každý rok 5,-/zvíře do pokladny ÚOK. Dosud to prováděl každý pořadatel CVMK. 
V současné době na to nová ÚOK má poněkud jiný názor. Př. Šimek poznamenal, že by bylo 
vhodné CVMK naopak podpořit, zvláště pokud jsme již na minulé schůzi ÚOK poskytli 
dotace na reprezentaci v zahraničí. Bylo by tedy více než logické podpořit nyní naši 
vrcholovou akci. Proběhla diskuze, po níž př. Sirotek navrhl oprostit pořadatele letošní 
CVMK od tohoto poplatku. Svou roli v tom hraje i zvýšení nákladů na posuzovatele, které 
začalo letos platit. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/9: ÚOK CHK oprošťuje pořadatele 44. CVMK Litovel-Nasobůrky 2014 
od poplatku 5,-/zvíře do pokladny ÚOK. 
 
6.10 Příprava nového Organizačního řádu odbornosti chovatelů králík ů a Statutu Sboru 
posuzovatelů králík ů. 
Př. Kotyza informoval, že by bylo vhodné novelizovat Organizačního řádu odbornosti 
chovatelů králík ů. K tématu byla rozvinuta diskuze mezi členy ÚOK, s tím, že návrh nového 
řádu bude vypracován – pověřeným členem ÚOK CHK. Předseda ÚOK př. P. Sirotek navrhl 
př. V. Šimka, aby postupně zpracoval návrh Organizačního řádu na schůze ÚOK. Návrhy 
budou postupně předkládány na schůzích ÚOK, diskutovány a konečná forma bude 
předložena ke schválení na ústřední konferenci v roce 2015. Neočekávají se žádné rapidní 
změny. Tradiční a osvědčené věci, které léta dobře fungují se pouze „dají na papír“.  
V přímé souvislosti s tímto byl př. Šimek pověřen vypracovat i Statut Sboru posuzovatelů 
králík ů, který bude schvalovat ÚOK CHK. Zde budou opět uvedeny posuzovateli králíků léty 
prověřené, zažité situace, a dány dohromady jako celek. To především z důvodu, aby příští 
školení posuzovatelů probíhala jasným, jednodušším, hladším způsobem. Posuzovatelé 
holubů a drůbeže mají již vypracované své statuty posuzovatelů. 
Hlasování: všichni pro 
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Usnesení K 14/2/6/10.: ÚOK CHK ukládá vypracovat návrh Organizačního řádu 
odbornosti chovatelů králíků a Statutu Sboru posuzovatelů králíků. Zodpovídá: př. V. 
Šimek, termín: postupně předkládat vždy na schůze ÚOK CHK. 
 
6.11 Jiné 
Př. Šíp referoval o povolených novošlechtěních. Př. Kotyza se pozastavil nad pořádáním CV 
v blízké budoucnosti. Plán CV v Lysé n. L. je rozvržen do roku 2015, včetně. Poté bude ÚV 
ČSCH hledat východisko. Jedním z plánů, které př. Kotyza uvedl, je pořádat CV střídavě 
jeden rok na Slovensku, druhý rok v České republice – tak, jak to kdysi již bylo. ÚOK je této 
variantě vesměs nakloněna, avšak detaily plánu zatím nejsou známy. Dále byly mezi členy 
Komise Sboru posuzovatelů králíků provedeny tajné volby na funkci místopředsedy Sboru 
posuzovatelů králíků. Tím se stal př. MVDr. Martinec. Dále tajemník vybídl k poskytnutí 
fotografií pro informační banner ÚOK. Fotografie ze svého archivu pošle př. V. Šimek 
tajemníkovi do 30. 6. t.r. Př. Caithamlová informovala o možnosti výměnného školení 
posuzovatelů králíků z ČR a SR (cca 4 – 5 lidí), což ÚOK kladně kvitovala. Dále př. V. 
Šimek představil jmenovací dekret pro nové posuzovatele králíků, který jim bude od roku 
2014 předáván jako památka na závěrečnou zkoušku. 
Hlasování: všichni pro 
Usnesení K 14/2/6/11: ÚOK CHK bere informace na vědomí.  
 
7.) Závěr  
Protože byl program schůze zcela vyčerpán, předseda ÚOK př. Sirotek ukončil jednání 
v 23,30 hodin. 
 

• IV. – Tvorba a ověření zápisu 
 

Zápis zpracoval: Vlastimil ŠIMEK , dne: Čt 12. 6. 2014                    Podpis: ....................... 
Předáno ověřovateli: Pá 13. 6. 2014 
Ověřovatel zápisu: MVDr. Miloslav Martinec                                     Podpis: ...................... 
Přijato od ověřovatele: Po 16. 6. 2013 
Zasláno pracovníkovi Sekretariátu ČSCH k vyvěšení na svazový web: Út 17. 6. 2013 
 


